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P r o t o k ó ł    Nr  LV/2023 
 

z  Sesji Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim 

z  dnia  28  września  2023  roku 

odbytej w sali posiedzeń 

Urzędu Miejskiego w Kamieniu Krajeńskim 

w  godzinach  od  930  do  1105 

 
Otwarcia LV sesji Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim dokonał 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim – Kazimierz Warylak.  

Stwierdził, że na stan ogólny 15 radnych w obradach LV sesji 
uczestniczy 14 radnych, co stanowi quorum uprawniające Radę Miejską do 

podejmowania uchwał.  
Następnie powitał wszystkie osoby uczestniczące w sesji oraz 

przedstawił proponowany porządek obrad.  

 
Porządek obrad LV Sesji Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim: 

1. Otwarcie sesji: 

a/ stwierdzenie quorum 
b/ przedstawienie porządku obrad 

 
2. Przyjęcie protokołu z LIV sesji Rady Miejskiej. 
 

3. Informacja Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 
 

4. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Programu współpracy 

Gminy Kamień Krajeński z organizacjami pozarządowymi oraz 
podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2024 

rok”. 
a/ wprowadzenie do tematu – Inspektor            
b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwały Nr LV/381/2023 
 

5. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Kamień Krajeński. 

a/ wprowadzenie do tematu – Skarbnik                       
b/ dyskusja 
c/ podjęcie uchwały Nr LV/382/2023 

 
6. Uchwała zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim 

w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kamień Krajeński na rok 2023.  
a/ wprowadzenie do tematu – Skarbnik    
b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwały Nr LV/383/2023 
 

7. Raport z wykonania „Programu Ochrony Środowiska dla Gminy 
Kamień Krajeński na lata 2021-2024 z perspektywą do roku 2028” za 
lata 2021-2022. 

a/ wprowadzenie do tematu – Inspektor           
b/ dyskusja 
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8. Informacje, komunikaty oraz sprawy bieżące. 

 
9. Zamknięcie obrad sesji.   

 
Radni jednogłośnie 14 głosami za przyjęciem przedstawionego porządku 

obrad (imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji). 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim stwierdził, że 

Rada Miejska na LV sesji obradować będzie wg przedstawionego porządku 

obrad.     
  

Ad.2. Przyjęcie protokołu z LIV sesji Rady Miejskiej. 

 

Radni jednogłośnie 14 głosami za przyjęciem protokołu z LIV sesji Rady 

Miejskiej.  

Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 

 
Ad.3. Informacja Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

Informacja z działalności w okresie międzysesyjnym – w załączeniu do 
protokołu z sesji. 

 

Wobec braku dyskusji przystąpiono do kolejnego punktu obrad. 
 

Ad.4. Wprowadzenia do tematu dokonała Inspektor - Natalia Szafran. 
 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak 
odczytał treść uchwały w przedmiotowej sprawie. 

 
Uchwała Nr LV/381/2023 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia            
28 września 2023 roku w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Gminy 
Kamień Krajeński z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2024 rok”, podjęta została 
jednogłośnie 14 głosami za. 
 
Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 

 
Ad.5. Wprowadzenia do tematu dokonał Skarbnik Miasta i Gminy Kamień 
Krajeński – Piotr Gustyn.   

 
Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak 

odczytał treść uchwały w przedmiotowej sprawie. 
 
Uchwała Nr LV/382/2023 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia            
28 września 2023 roku zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kamień Krajeński, podjęta została 
jednogłośnie 14 głosami za. 
 
Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 
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Ad.6. Wprowadzenia do tematu dokonał Skarbnik Miasta i Gminy Kamień 

Krajeński – Piotr Gustyn.  
 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak 
odczytał treść uchwały w przedmiotowej sprawie. 
 

Uchwała Nr LV/383/2023 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia            
28 września 2023 roku zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Kamieniu 
Krajeńskim w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kamień Krajeński na rok 
2023, podjęta została jednogłośnie 14 głosami za. 
 
Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 
 
Ad.7. Raport z wykonania „Programu Ochrony Środowiska dla Gminy 

Kamień Krajeński na lata 2021-2024 z perspektywą do roku 2028” za 
lata 2021-2022. 

 
Przedstawienia raportu dokonała Inspektor – Daria Krajewska. 

 

Wobec braku dyskusji przystąpiono do kolejnego punktu obrad. 
 
Ad.8. Informacje, komunikaty i sprawy bieżące. 

 
W przedmiotowym punkcie głos zabrał zaproszony na sesję Starosta 

Sępoleński Pan Jarosław Tadych, który udzielił m.in. następujących 
informacji: 

- Odcinki drogi powiatowej do miejscowości Witkowo – inwestycja jest            

w trakcie realizacji. Wykonawcą jest firma „Marbruk”. Planowane zakończenie 
– 30 listopada br. Pierwsza warstwa została już położona na poszczególnych 

odcinkach. Około 15 października zostanie położona warstwa końcowa tzw. 
warstwa ścieralna. Porządkowane są pobocza. Realizacja inwestycji zmierza           
w dobrym kierunku, bez zarzutów. Utrudnieniem mogą być objazdy, które 

mają jednak zapewnić bezpieczeństwo uczestnikom ruchu.  
- Odcinki dróg powiatowych: z Dużej Cerkwicy do Obkasu – ok. 1 km od 

lasu w stronę wsi i 800 m z Dużej Cerkwicy do Dąbrówki – od skrzyżowania 

do końca zabudowań (przed hydrofornią). Została już podpisana umowa na 
realizację. W przyszłym tygodniu po ustaleniu zmiany organizacji ruchu 

rozpoczną się prace drogowe. Wykonawcą jest firma z Nakła.  
 - Planowana była modernizacja pięciu odcinków dróg, ale kwoty 
przetargów nie pozwoliły na ich realizację. Odcinek drogi powiatowej z Dużej 

Cerkwicy do Dąbrówki w wyniku rozstrzygniętego przetargu i po ustaleniu 
ostatecznej dokumentacji wykonawczej został skrócony o 200 m. Całkowita 
wartość realizacji zadania na w/w odcinki dróg wyniosła 3,5 mln zł - z tego 

kwota dofinansowania z Funduszu Inwestycji Strategicznych to ponad 3 mln 
zł., a pozostała kwota w wysokości 100 tys. zł. to środki powiatowe. 

 Starosta Sępoleński podziękował za podjęte uchwały umożliwiające 
realizację tych zadań. 
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- Położenie ok. 400 m chodnika od ul. Strzeleckiej w kierunku osiedla 

na Dąbrowę – w kwietniu br. został złożony wniosek na tę inwestycję, 
natomiast we wrześniu zostały przydzielone środki finansowe na to zadanie. 

Przygotowana została odpowiednia dokumentacja. Rozstrzygnięty został już 
przetarg. Wykonawcą będzie firma z Nakła, z którą zostanie podpisana umowa 
pod koniec października br.   

- Planowana jest modernizacja odcinka drogi relacji Dąbrowa, 
skrzyżowanie do Lutówka i w kierunku Starego Gronowa. Została już 
podpisana umowa wspólnie z Lasami Państwowymi na wykonanie tego 

zadania.  
- W ramach kolejnej edycji Polskiego Ładu złożony został wniosek na 

modernizację następnego odcinka drogi do Witkowa (1,5 km). 
 - Odcinek drogi powiatowej w Jerzmionkach – przeprowadzane były 
rozmowy, konsultacje z mieszkańcami, omawiany był projekt. W marcu 2023 

r. został złożony wniosek w ramach II edycji Polskiego Ładu. Na to zadanie 
przewidziane są środki w wysokości 5.315.789 zł. Minęły 2 lata, a ceny poszły 

do góry. Jest to odcinek o długości 1,3 km. Pierwszy przetarg został 
rozstrzygnięty na kwotę ponad 7 mln zł. Przerosło to możliwości finansowe 
powiatu, a zatem przetarg został unieważniony. We wrześniu br. został 

ogłoszony kolejny przetarg. Niestety żadna z ofert nie mieściła się w środkach 
przeznaczonych na to zadanie. Przetarg zostanie ogłoszony trzeci raz z nadzieją 
na pozytywne rozstrzygnięcie i wyłonienie wykonawcy. Starosta podkreślił, że 

bezpieczeństwo jest bardzo ważne i rozumie mieszkańców Jerzmionek. 
Następnie zwrócił się do radnego Piotra Łukarskiego o przekazanie tych 

informacji mieszkańcom. 
 
Radna Ewa Wiese nawiązała do odcinka drogi powiatowej Duża Cerkwica – 

Dąbrówka. Zapytała czy jeżeli byłaby możliwość kolejny raz aplikowania                  
o środki dla terenów byłych PGR to czy można liczyć na kontynuację remontu 

tej drogi.  
 
Starosta Sępoleński Jarosław Tadych odpowiedział, że jeżeli będzie to możliwe 

to powiat poczyni starania o takie środki, ponieważ jest to najkorzystniejsze 
dofinansowanie. W powiecie jest jednak ponad 280 km dróg i zawsze są 
potrzeby, aby przeprowadzać remonty. Podkreślił, że będą czynione wszelkie 

starania, aby otrzymać środki i dalej realizować remont tej drogi. Dobrze 
byłoby skończyć remonty dróg, które zostały rozpoczęte.  

 
Radna Sabina Lubińska zapytała o ścieżkę łączącą Kamionkę z Zamartem oraz 
o połączenie PKS do Bydgoszczy. 

 
Starosta Sępoleński Jarosław Tadych odpowiedział, że w sprawie ścieżki 
powinien wypowiedzieć się Pan Burmistrz, ponieważ to nie jest zadanie 

powiatu.  
 

Radna Natalia Marciniak zapytała kiedy planowane jest zakończenie 
inwestycji budowy chodnika w kierunku Dąbrowy. 
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Starosta Sępoleński Jarosław Tadych odpowiedział, że wszystko będzie 

zrealizowane w tym roku. Taka jest umowa i tak jest w specyfikacji. Podkreślił, 
że długo to trwało i wie, że mieszkańcy za tym czekają, ale powiat nie na 

wszystko ma wpływ.  
 
Radny Dariusz Foleżyński zapytał kiedy będzie dokończony chodnik                   

w Orzełku. 
 
Starosta Sępoleński Jarosław Tadych podkreślił, że presja wykonywania 

chodników w poszczególnych sołectwach jest bardzo duża. Budowę chodnika 
zgłasza również Radzim. Niestety nie ma tyle środków. Starosta podziękował 

za środki na chodniki przekazywane przez gminę. Podkreślił, że potrzeb jest 
bardzo dużo.  

Następnie poruszył temat transportu publicznego. Z wydziałem 

komunikacji ustalane i analizowane jest funkcjonowanie transportu 
publicznego. Podkreślił, że na 12 linii tylko 2 się bilansują. Do pozostałych 

trzeba dopłacać. Nadmienił, że linie autobusowe są ustalane tak, aby młodzież 
mogła dojeżdżać do szkół. Coraz mniej ludzi korzysta z transportu. Nie jest 
sensowne płacenie za coś co nie przynosi efektu. Muszą zostać podjęte 

odpowiednie decyzje co do ilości linii autobusowych. Po aktualnej korekcie 
funkcjonuje 12 linii. Przeprowadzane są rozmowy odnośnie linii bydgoskiej. 
Czynione są starania, aby przedłużyć tę linię do Zamartego i innych miejsc              

w powiecie. Odpowiednie decyzje musi podjąć Marszałek Województwa 
Kujawsko – Pomorskiego. 

Starosta Sępoleński Jarosław Tadych poinformował również, że od                  
1 października nastąpi zmiana Prezesa w Szpitalu Powiatowym w Więcborku.  
 

Radny Bogdan Januszewski odniósł się do budowy chodnika w Radzimiu. 
Podkreślił, że jest przygotowany projekt na budowę chodnika, co można 

sprawdzić u Dyrektora Zarządu Drogowego w Sępólnie Krajeńskim.  
 
Starosta Sępoleński Jarosław Tadych odpowiedział, że dobrze, jeżeli jest 

projekt przygotowany. Decydujący głos co ma być gdzie realizowane należy do 
samorządu gminy.  
 

Radny Jacek Kucharski podziękował Panu Staroście za to, że „przyszedł” na 
drogi powiatowe na terenie Gminy Kamień Krajeński.  

 
Radny Sebastian Skaja zapytał jaki jest cel postawionych słupków i znaków 
drogowych na ul. Młyńskiej i Zbożowej, które blokują wyjazd na ul. Kolbego             

i Mickiewicza w Kamieniu Krajeńskim. 
 
Burmistrz Wojciech Głomski odpowiedział, że jest to ustalone z GDDKiA i ma 

zapewnić poprawę bezpieczeństwa w mieście. Nadmienił, że były wnioski                    
i zgłoszenia mieszkańców. Następnie został opracowany nowy projekt. Trzeba 

zobaczyć jak to się przyjmie.   
 
Radny Sebastian Skaja zaapelował do mieszkańców, aby wzięli udział                         

w najbliższych wyborach.  
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Radny Piotr Łukarski wspomniał, że złożył wniosek do Pana Burmistrza             

o zmianę uchwały Nr XXXVI/233/2018 dotyczącej określenia zasad 
udzielania dotacji celowej na finansowanie ograniczenia niskiej emisji poprzez 

wymianę źródeł ciepła zasilanych paliwami stałymi w budynkach i lokalach 
na terenie Gminy Kamień Krajański. Radny zaznaczył, że wnosi o zmianę                  
w § 2.1 i ujęcie w nim dodatkowych źródeł ciepła, takich jak: pompy ciepła, 

kotły na biomasę i panele fotowoltaiczne. W w/w uchwale poprosił również               
o uwzględnienie możliwości dofinansowania zadania z kilku źródeł 
dofinansowania i zmianę zapisu we wniosku o udzielenie dotacji, który to 

wyklucza. Zaznaczył, że nowa uchwała z powyższymi zmianami powinna 
obowiązywać od 1 stycznia 2024 r.  

Następnie zwrócił się do radnych o poparcie tej uchwały, jak już zostanie 
przygotowana. Stwierdził, że obecnie obowiązująca uchwała jest dla ludzi 
zamożnych, a innym nie pozwala na otrzymanie dofinansowania. 

 
Starosta Sępoleński Jarosław Tadych nawiązał również do otrzymanej 

informacji o zgromadzeniu w Jerzmionkach. Celem zgromadzenia ma być 
wyrażenie niezadowolenia z powodu opieszałości powiatu sępoleńskiego                  
w sprawie realizacji zadania przebudowy drogi i budowy chodnika na odcinku 

Zamarte – Jerzmionki oraz braku zaangażowania i pomocy w tej sprawie ze 
strony władz gminy Kamień Krajeński. Podkreślił, że nie zgadza się z tymi 
zarzutami.  

 
Burmistrz Wojciech Głomski wspomniał, że bardzo długo trwały  

przygotowania do modernizacji oczyszczalni. Odbyło się 5 przetargów. 
Zaznaczył, że w przypadku inwestycji drogowej w Jerzmionkach jest podobnie 
i wierzy, że uda się ją zrealizować. Podkreślił, że trzeba liczyć możliwości na 

zamiary i nie zgadza się z zarzutami wymienionymi w zawiadomieniu                     
o zgromadzeniu.  

 
Starosta Sępoleński Jarosław Tadych dodał, że inwestycja w Jerzmionkach to 
nie jest remont tylko przebudowa drogi. Na odcinek długości 1 km przebudowy 

drogi musi zostać wydana decyzja środowiskowa. Zaznaczył, że bardzo trudno 
było uzyskać taką decyzję w przypadku drogi do Witkowa. Poprosił, aby 
przekazać informację mieszkańcom, a w razie wątpliwości zaprosił na rozmowy 

do starostwa. 
 

Radna Sabina Lubińska odniosła się do ścieżki łączącej Kamionkę                          
z Zamartem. Zaznaczyła, że Gmina Kamień Krajeńskim leży w Powiecie 
Sępoleńskim. Poprosiła o wsparcie w tej sprawie. 

 
Starosta Sępoleński Jarosław Tadych odpowiedział, że sprawę trzeba 
ponownie omówić z GDDKiA. 

 
Burmistrz Wojciech Głomski dodał, że dokumentacja jest gotowa i miało być 

to wykonane. Niestety inwestycja została odsunięta. 
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Starosta Sępoleński Jarosław Tadych wspomniał o obwodnicach Kamienia 

Krajeńskiego i Sępólna Krajeńskiego. Zaznaczył, że w najbliższym czasie 
będzie ogłoszony przetarg. Jest już przygotowana odpowiednia dokumentacja. 

 
Ad.9. Zamknięcie obrad sesji.    
 

K. Warylak – w związku z wyczerpaniem porządku sesji, zamykam obrady              
LV sesji Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim. Dziękuję wszystkim za 
obecność. 
 

 
Na tym obrady LV sesji zakończono.   

 
 

   P r z e w o d n i c z ą c y  

  Protokołowała                                                  Rady Miejskiej 

  /-/ Izabela Turzynska 

                                                                           /-/ Kazimierz Warylak  
 
 

 
 


